
Protokół z XII sesji 

Rady Gminy w Przewozie  

w dniu 30 stycznia 2020 r. 

Pkt 1. Otwarcie obrad XII sesji Rady Gminy w Przewozie.  

 Przewodnicząca rozpoczęła obrady o godzinie 10.00. W posiedzeniu wzięło udział 15 

radnych.  

Obecność w momencie rozpoczęcia obrad przedstawiała się następująco: 

1. Jarosław Borkowski 

2. Angelika Hic 

3. Krzysztof Karlikowski 

4. Adam Klisowski 

5. Dariusz Kokosza 

6. Edyta Krasuska 

7. Marian Kutasiewicz 

8. Joanna Ostaszewska 

9. Monika Pankowska 

10. Adrian Przybyłek 

11. Krzysztof Serwatka 

12. Grzegorz Stachera 

13. Zbigniew Staniek 

14. Bogusława Szlachetka 

15. Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

Pkt 2. Uchwalenie porządku obrad XII sesji Rady Gminy w Przewozie.  

Wójt wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad dwóch uchwał: 

- w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości stawki tej opłaty 

- w sprawie zmiany „Strategii Rozwoju Gminy Przewóz na lata 2019 – 2024.” 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad XII sesji Rady Gminy w Przewozie wraz ze zmianami 

zaproponowanymi przez Wójta Gminy.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 



ZA (15) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Dariusz 

Kokosza, Edyta Krasuska, Marian Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Monika Pankowska, 

Adrian Przybyłek, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława 

Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Na sali wyłożony został projekt protokołu z XI sesji Rady Gminy w Przewozie. Radni 

nie zgłaszali uwag.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy w Przewozie..  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Dariusz 

Kokosza, Edyta Krasuska, Marian Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Monika Pankowska, 

Adrian Przybyłek, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława 

Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

Pkt 4. Interpelacje i zapytania. 

Zapytanie na piśmie złożył radny Jarosław Borkowski. 

Pkt 5. Wystąpienia gości zaproszonych. 

Na zaproszenie Przewodniczącej na obradach zjawili się Radni Powiatu Żarskiego, 

pan Dariusz Dyba i pan Tomasz Czajkowski.  

Przewodnicząca udzieliła głosu radnym w celu zadawania pytań przedstawicielom 

powiatu.  

Radna Angelika Hic zapytała, kiedy może spodziewać się odpowiedzi na swój 

wniosek w sprawie remontu drogi powiatowej w Sanicach.  

Pan Dariusz Dyba odpowiedział, że z tego co się orientuje to droga ta w najbliższym 

czasie nie będzie remontowana. Uzasadniane jest to tym, że występuję tam mała 

częstotliwość ruchu, a poza tym powiat ma ograniczone środki budżetowe i inne drogi, które 

pilniej wymagają remontu. Dodatkowo w gminie Przewóz odbyły się ostatnio dwa duże 

remonty dróg powiatowych, tj. w Piotrowie i w Milenie.  

Radna Bogusława Szlachetka zapytała kiedy można się spodziewać prac naprawczych 

i porządkowych przy poboczach dróg powiatowych.  



Najprawdopodobniej już wiosną ruszą prace przy wycinaniu zakrzaczenia 

i uzupełnianiu oraz utwardzaniu poboczy. 

Radna zapytała dlaczego Starosta nie przesyła odpowiedzi na przesyłane wnioski 

radnych z gminy Przewóz.  

Pan Dyba odpowiedział, że to pytanie należy zadać pracownikom merytorycznym 

Starostwa Powiatowego w Żarach.  

Wójt poprosił, aby monitorować sprawę sporządzania harmonogramu wykaszania 

poboczy przy drogach powiatowych. Niech prace zostaną rozpoczęte od gminy, które zawsze 

były obsługiwane na końcu. 

Pan Dariusz Dyba poinformował radnych, że na terenie gminy występuje strefa 

zagrożona ASF, i że odbędą się ponowne przeszukania terenów leśnych. 

Wójt poprosił radnych powiatowych o pomoc w sprawie przywrócenia kursu 

autobusowego na terenie gminy.   

Trwają rozmowy w tej sprawie z wojewodą. Ustawa nie wskazuje wprost kto miałby 

pokrywać koszty tego zadania.  

Przewodnicząca zarządziła przerwę o godzinie 10.46. 

Przewodnicząca wznowiła obrady o godzinie 10.58.  

Pkt 6. Informacja z działalności Wójta Gminy Przewóz od 19 grudnia 2019 r. do 29 

stycznia 2020 r. 

Wójt przedstawił informacje wraz z komentarzem.  

Radny Grzegorz Stachera zapytał kiedy planuje się przeprowadzić konkurs na 

stanowisko dyrektora szkoły.   

Sekretarz odpowiedział, że rozstrzygniecie będzie w czerwcu, a nowy dyrektor 

zacząłby pracę od nowego roku szkolnego.   

Pkt 7. Podjęcie uchwał. 

a) Projekt w sprawie zmiany uchwały Nr XI/72/2019 Rady Gminy w Przewozie z dnia 19 

grudnia 2019 r. w sprawie budżetu Gminy Przewóz na 2020 r. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2020 r. przedstawiła z uzasadnieniem 

pani Skarbnik. Dokonano zmian w dochodach w związku ze wzrostem stawki opłaty za 

odbiór odpadów komunalnych, a także należało zaplanować środki na zakup śmieciarki,  

Radny Jarosław Borkowski zapytał dlaczego ustalono wydatki finansowane z tytułu 

pobranych opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na kwotę 900.000 zł, skoro 

firma odbierająca odpady w przedstawionej ofercie żąda kwoty około 770.000 zł. 



Firma złożyła ofertę na 11 miesięcy i trzeba zapłacić jeszcze fakturę za styczeń 

z poprzedniej umowy. Ponadto Komisja Rewizyjna na posiedzeniu stwierdziła, że należy 

zwiększyć dochody  zgodnie z tym co planuje się zebrać od mieszkańców. 

Radny Zbigniew Staniek zapytał czy są kalkulacje potwierdzające słuszność zakupu 

śmieciarki.  

Wójt przedstawił wstępną kalkulację, z której wnika, że w budżecie zaoszczędzi się 

około 50.000 zł, jeżeli gmina we własnym zakresie zbierze odpady komunalne z cmentarzy, 

po sprzątaniu ulic i przystanków oraz ze świetlic i odstawi je do instalacji.  

Ogólnie zaległość z tytułu nie uiszczania opłaty za odbiór odpadów w 2019 r. 

wyniosła około 60.000 zł. Natomiast przez cały rok z budżetu gminy dopłacono do tego 

zadania około 150.000 zł. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Dariusz Kokosza, Edyta Krasuska, 

Marian Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Monika Pankowska, Krzysztof Serwatka, 

Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

PRZECIW (1) 

Jarosław Borkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adrian Przybyłek 

b) Projekt w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Filialnej w Lipnej podporządkowanej 

organizacyjnie Szkole Podstawowej w Przewozie. 

Projekt przedstawił Sekretarz.  

Radny Krzysztof Serwatka powiedział, że podczas wcześniejszych rozmów mówiło 

się o wygaszeniu placówki, a nie o jej likwidacji. Jeśliby wygasić to zawsze jest możliwość 

uruchomienia placówki kiedy tylko zajdzie potrzeba. Samo utrzymanie budynku nie jest 

kosztowne, tylko wynagrodzenia generowały tak duże koszty.  

Sekretarz wyjaśnił, że zgodnie z przepisami prawa szkołę można tylko zlikwidować.  

Radny zapytał czy budynek po szkole będzie utrzymywany przez urząd.  

Wójt zapewnił, że na daną chwilę na pewno będzie dbałość o ten budynek, ale nie 

potrafi w tym momencie konkretnie określić jakie będzie jego dalsze użytkowanie.  



Radny Adrian Przybyłek zapytał jaka jest tendencja urodzeń w obwodzie szkoły 

w Lipnej.  

Znaczący wzrost urodzeń miał miejsce w 2018 r. Lecz to nie oznacza, że wszystkie te 

dzieci nadal mieszkają na terenie gminy i czy za 7 lat rozpoczęłyby naukę w tej szkole.  

Radny Zbigniew Staniek zasugerował, żeby poważnie rozważyć budowę nowego 

budynku przedszkola  w Przewozie. Ponieważ stan obecnego jest bardzo nieodpowiedni. 

Radny Krzysztof Serwatka zapytał czy w związku z planową likwidacją szkoły 

w Lipnej nastąpi też  reorganizacja w Księgowości Szkolnej.  

Nie było takich rozważań.  

Radny Grzegorz Stachera powiedział, że był w ostatnim czasie w budynku szkoły 

w Lipnej i stwierdza, że wymagany jest tam generalny remont. W najbliższym czasie gmina 

poniosłaby ogromne koszty. W ubiegłym roku były propozycje etatowe dla pracowników 

placówki i nawet zapewniano uczniom dojazd do szkoły w Przewozie. Niestety argumenty nie 

przemówiły do zainteresowanych.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Dariusz Kokosza, Edyta 

Krasuska, Marian Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Monika Pankowska, Grzegorz Stachera, 

Zbigniew Staniek, Bogusława Szlachetka 

PRZECIW (1) 

Krzysztof Serwatka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Adam Klisowski, Adrian Przybyłek, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

c) Projekt w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty. 

Projekt przedstawił Kierownik Referatu Gospodarki. Wyjaśnił, ze stawka opłaty 

wyniesie 30 zł. Jeżeli osoba będzie mogła skorzystać ze zniżki za prowadzenie 

kompostownika, to wtedy opłata wyniesie 28 zł. Nowa stawka zacznie obowiązywać od 1 

kwietnia br. 

Radny Jarosław Borkowski zauważył, że wzrost stawki opłaty był bardzo duży bo 

aż o 114 %. 



Radna  Angelika Hic zaproponowała, aby rozważyć możliwość pobierania opłaty za 

gospodarstwo domowe, a  nie od osoby zamieszkałej.  

Radna Monika Pankowska zapytała czy firma odbierająca odpady może zabierać kilka 

frakcji naraz. Może jak mniej razy będą przyjeżdżać po odpady to faktury za usługę będą na 

niższe kwoty. 

Kierownik Referatu Gospodarki odpowiedział, że odpadów poszczególnych frakcji 

mieszać nie wolno. Jeżeli firma, która obsługuje teren gminy nie ma odpowiednio 

dostosowanego sprzętu to gmina nie ma na to wpływu.  

Radny Jarosław Borkowski zaproponował, aby stawka opłaty za odbiór odpadów 

wynosiła 27 zł.  

Radna Joanna Ostaszewska poprosiła, aby zwracać większą uwagę na liczbę osób 

podawanych w deklaracjach do obliczenia opłaty za gospodarowanie odpadami. 

Radny Zbigniew Staniek zaproponował, aby przeprowadzać kontrolę tonaży 

samochodów odbierających odpady. Zarówno w momencie wjazdu na teren gminy jak 

i w chwili zrzutu odpadów na instalacji.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 10, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Krzysztof Karlikowski, Krzysztof Serwatka, Bogusława Szlachetka 

PRZECIW (2) 

Jarosław Borkowski, Adrian Przybyłek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (10) 

Angelika Hic, Adam Klisowski, Dariusz Kokosza, Edyta Krasuska, Marian Kutasiewicz, 

Joanna Ostaszewska, Monika Pankowska, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, Katarzyna 

Zdybowicz-Wójcik 

d) Projekt w sprawie zmiany "Strategii Rozwoju Gminy Przewóz na lata 2019-2024". 

Projekt omówił z uzasadnieniem Kierownik Referatu Gospodarki. Wyjaśnił on, 

że należało dokonać zmian w związku z przystąpieniem do programu na budowę oczyszczalni 

przydomowych. Taki dokument jest wymagany, aby złożyć wniosek o dofinansowanie w tym 

właśnie programie.  

Radny Krzysztof Serwatka zapytał ile osób z Przewozu skorzysta z tego programu. Bo 

z tego co jest zapisane w projekcie uchwały, to w miejscowości tej nie planuje się 



w najbliższej przyszłości budowy kanalizacji. Zdaniem radnego jest to jednak sprawa 

priorytetowa.  

Kierownik RG odpowiedział, że z tego co pamięta na daną chwilę to z samego 

Przewozu do programu zakwalifikowały się 4 wnioski.   

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Dariusz 

Kokosza, Edyta Krasuska, Marian Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Monika Pankowska, 

Adrian Przybyłek, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława Szlachetka, Katarzyna 

Zdybowicz-Wójcik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Serwatka 

Pkt 8. Sprawy rożne. 

Wójt poprosił Kierownika RG o odpowiedź na interpelację złożoną przez radnego 

Jarosława Borkowskiego.  

Kierownik wyjaśnił, że już dwukrotnie wysyłano pismo do Prezesa GS w Żarach 

z prośba o zadbanie o stan techniczny obiektów spółdzielni, które znajdują się na terenie 

miejscowości Przewóz. Niestety do dnia dzisiejszego jakiekolwiek pismo z odpowiedział 

w tej sprawie nie wpłynęło do urzędu.  

Radny Jarosław Borkowski zwrócił się z prośba o udzielenie wyjaśnień do kilku 

spraw.  

Radny zapytał dlaczego nie jest przestrzegany zapis ustawy Prawo Zamówień 

Publicznych,  nakazujący podawania do publicznej wiadomości rocznego planu zamówień 

publicznych danej gminy. 

Radny poprosił o podanie jakie nakłady finansowe poniosła gmina przy organizacji 28 

Finału WOŚP. Ponadto obecny na obradach adwokat, został przez radnego poproszony 

o odpowiedź czy z finansów publicznych urząd może wspierać fundację.  

Radny zgłosił również konieczność oczyszczenia z zalegających na chodniku zgniłych 

liści w pobliżu GOK-u w Przewozie oraz usunięcie drzewka wrastającego w schody na 

wschodniej ścianie obiektu.  

Radny poprosił o wyjaśnienie dlaczego na stornie BIP urzędu nie opublikowano 

informacji o wyborze oferty na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych. Jak 



również dlaczego nie są na bieżąco publikowane protokoły z posiedzeń Komisji Stałych Rady 

Gminy. 

Odnośnie pytania radnego o finansowanie Finału WOŚP, Wójt odpowiedział, 

że Urząd Gminy nie poniósł z racji tego wydarzenia żadnych kosztów finansowych.  

Radny Jarosław Borkowski zapytał, kto w takim razie przygotował całe zaplecze, 

m.in. rozstawienie namiotów, sceny. Czy robili to mieszkańcy w czynie społecznym, czy 

pracownicy w godzinach pracy.  

Wójt odpowiedział, że skorzystał z pomocy ZGK w godzinach ich  pracy.  

Radny Jarosław Borkowski poprosił o opinię w tej sprawie, obecnego na sesji 

adwokata. 

W odpowiedzi pan Tadeusz Ardelli  wyjaśnił, że gmina może finansować działalność 

fundacji i stowarzyszeń, ale musi to być zgodne z zadaniami własnymi gminy, jakie wynikają 

z odpowiedniej ustawy.   

Radna Monika Pankowska zwróciła się z prośbą o ponowne wysłanie pisma w sprawie 

przeprowadzenia remontu drogi wojewódzkiej nr 350, od momentu  przejazdu kolejowego 

w kierunku miejscowości Lipna.  

Radna zgłosiła również na prośbę mieszkańców, że krzyż na cmentarzu w Lipnej 

nadaje się do wymiany.  

Radny Dariusz Kokosza zapytał o wymianę wiaty przystankowej w Piotrowie. 

Wójt odpowiedział, że wiaty są już zakupione, ale po rozmowach ze szkołami 

stwierdza, ze należy kupić większe na przystanki, z których korzystają dzieci szkolne. 

Radny Krzysztof Serwatka zapytał jak zostały wydatkowane pieniądze, których 

przeznaczenie było zapewnione na wkład własny przy budowie świetlicy w Sanicach. Bo 

inwestycja nie była realizowana, to co się stało z tymi środkami.   

Radny wnioskował o przeprowadzenie remontu nawierzchni dróg gminnych na 

ulicach Okrężnej, Krótkiej, Szkolnej. 

Ponadto radny odniósł się do uchwalonego planu gospodarowania zasobem 

mieszkaniowym gminy. Ujęto tam środki na przeprowadzanie remontów bieżących. Jak do tej 

pory nie widać realizacji tego planu. Radny zasugerował, że należałoby wykonać wyminę 

stolarki okiennej w lokalach komunalnych.  

Kierownik ZGK wyjaśnił, że w bieżącym roku pojawiła się konieczność wymiany 

pieców dla dwóch lokali i głownie na ten cel wydatkowano środki.  



Odnośnie remontu dróg gminnych, Wójt odpowiedział, że prace są już w toku 

i wszystkie drogi gminne doczekają się poprawy stanu technicznego oczywiście w miarę 

możliwości finansowych.  

Radny Zbigniew Staniek zgłosił, że mieszkańcy Dobrochowa chcieliby nową wiatę 

przystankową. Obecna została naprawiona po tym jak uderzył w nią samochód, 

ale wykonanie tych napraw jest niezadowalające.  

Wójt odpowiedział, że przyjrzy się tej sprawie.  

Wójt poinformował radnych, że planuje wyodrębnić na rok 2021 fundusz sołecki.  

Radna Angelika Hic wnioskował o rozbudowę oświetlenia ulicznego w Sanicach przy 

posesjach na ul. Długa 14, ul. Młyńska 10 i 5a oraz w Dobrzyniu przy posesji nr 10.  

Radna zwróciła się również do Kierownika ZGK z przypomnieniem prośby 

o konserwację mostków i barierek drogowych w Sanicach.  

Radna Katarzyna Zdybowicz-Wójcik złożyła zgłoszenia w sprawie: 

- naprawy drogi wraz z uzupełnieniem poboczy na odcinku Mielno - Piotrów oraz na 

odcinku Dobrochów – Dąbrowa Łużycka, 

- wycinki drzewa (lipna) znajdującego się na terenie działki gminnej w Piotrowie 

w pobliżu garaży oraz naprawę latarni oświetleniowej też w tej okolicy, 

- naprawy nawierzchni drogi gminnej w Piotrowie, w pobliżu bloków mieszkalnych nr 

31 i 32. 

Radny Jarosław Borkowski złożył zgłoszenie w sprawie wyregulowania obudowy 

hydrantu podziemnego oraz skrzynek na zasuwach wodociągowych do poziomu nawierzchni 

drogi, na dojeździe w kierunku posesji nr 12 na ul. Sportowej. 

Radna Joanna Ostaszewska zasygnalizowała, że należałoby poprawić stan drogi 

gminnej na ul. Zielonej.  

Ponadto radna poprosił o rozeznanie się czy istniałaby możliwość otrzymania od 

Niemców rekompensaty za uciążliwość poligonu.   

Przewodnicząca odczytała odpowiedź z Zarządu Dróg na wniosek z wcześniejszych 

sesji, w sprawie naprawy drogi wojewódzkiej w miejscowości Potok.  

Wójt poinformował, że w najbliższy piątek jedzie do Zielonej Góry i złoży wniosek 

o dofinansowania budowy świetlicy w Sanicach.  

Planuje się także złożyć wniosek o dofinansowanie remontu drogi gminnej w Lipnej, 

prowadzącej do remizy OSP.  



Wójt poinformował, że na następnych posiedzeniach Komisji Stałych będzie 

rozmawiał z radnymi na temat likwidacji ZGK i przejęcia pracowników pod Referat 

Gospodarki Urzędu Gminy.  

Pkt 9. Zamknięcie XII sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Przewodnicząca zakończyła posiedzenie o godzinie 12.47.   

 

       Przewodnicząca Rady Gminy  

           Bogusława Szlachetka 

 

Protokołowała: Magdalena Mikitiuk 

 

 


